
Z Á P I S N I C A  Č. 6 
 

z rokovania Komisie pre dopravu, manažment verejnej správy a verejný poriadok  
pri Miestnom zastupiteľstve mestskej časti Bratislava-Staré Mesto zo dňa 17. 09. 2018,  

konanej v miestnosti č. 208 od 16:00 do 18:00 hod. 
 
 
Prítomní: Bc. Ivan Bútora, Ing. Miroslav Kollár, MHA, PaedDr. Barbora Oráčová, PhD., Mgr. 

Vladimír Palko, Ing. Jana Španková, Ing. Kristián Straka 
 
Ospravedlnení: Ing. arch. Ľubomír Boháč, Ing. Martin Borguľa, Mgr. art. Veronika Remišová, 

M.A.ArtD, Ing. Tomáš Ziegler 
 
Hostia: JUDr. Iveta Hahnová, Ing. Anton Gábor, Ing. Martina Majorošová, Ing. Lukáš 

Kamenistý, Ing. Janka Mešťaníková, Martin Fabian (MsP) a zástupcovia verejnosti 
(Ing. František Brliť, Ing. Martin Benetin, Ing. Vanda Švajlenová) 

 
 
Program rokovania: 
 

1. Informácia o zmenách v Organizačnom poriadku Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-
Staré Mesto účinného od 1. septembra 2018 

2. Manuál verejných priestorov pre Panenskú ulicu a okolie 
3. Najbližšie plánované a prebiehajúce rekonštrukcie miestnych komunikácií v BA-Starom Meste 
4. Informácia o projekte rezidenčného parkovania 
5. Rôzne 

 
Rokovanie otvoril a viedol predseda komisie Bc. Ivan Bútora. 
 
 
K bodu 1: 
Informácia o zmenách v Organizačnom poriadku Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Staré 
Mesto účinného od 1. septembra 2018 

 
Návrh predstavila JUDr. Iveta Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho. 
 
Bez uznesenia komisie (komisia pre dopravu nebola uznášaniaschopná). 
 
 
K bodu 2: 
Manuál verejných priestorov pre Panenskú ulicu a okolie 

 
Návrh predstavil Ing. Anton Gábor, referát územného plánu a rozvoja. 
 
Manuál verejných priestorov pre Panenskú ulicu a okolie definuje pravidlá pre tvorbu verejných priestorov 
na Panenskej ulici a jej okolí, čo znamená územie ohraničené zo severu Palisádami, z juhu Pilárikovou 
ulicou zo západu severným okrajom Svoradovej ulice a z východu okrajom Hodžovho námestia. Riešené 
územie obsahuje ulice Panenská, Štetinova, Kozia, Konventná, Lýcejná, Zochova a Podjavorinskej. Manuál 
sa má stať podkladom pre všetky subjekty, ktoré sa zúčastňujú na tvorbe a úprave verejného priestoru 
v polohe investícií, projektovania, schvaľovania, realizácie, ale aj údržby a prevádzky. Základným cieľom 
manuálu je definovanie usporiadania a zjednotenia výrazu uličného priestoru ako aj stanovenie prostriedkov 
vedúcich ku kvalitatívnej premene života na uliciach 
 
Na splnenie základných cieľov ponúka manuál tieto nástroje: 

• usporiadanie profilu ulíc podľa funkcií 



• definovanie organizácie dynamickej dopravy 
• definovanie zásad parkovania 
• definovanie zásad cyklistickej dopravy 
• stanovenie povrchových úprav v riešenom území 
• koncepcia riešenia zelene 
• návrh zásad umiestnenia a typu mestského mobiliáru a prvkov drobnej architektúry 
• návrh zásad pre technickú infraštruktúru 
• návrh zásad pre rekonštrukciu a údržbu verejných priestorov. 

 
Vybrané časti manuálu majú byť schválené formou všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti na 
zasadnutí miestneho zastupiteľstva 23. októbra 2018. Podľa vedúcej oddelenia legislatívno-právneho je 
takáto forma schválenia dokumentu možná. Vznikol by tak právny nástroj uplatňovania manuálu pri 
stavebných činnostiach zasahujúcich do verejného priestoru v predmetnej lokalite. 
 
K predloženému materiálu vzniesol viaceré pripomienky predseda komisie Bc. Ivan Bútora. Je podľa neho 
potrebné odborne dorokovať viaceré koncepčné pripomienky, ktoré vzniesol napr. Útvar hlavnej architektky 
hlavného mesta SR Bratislavy. Predseda komisie vyjadril nesúhlas so zdôvodnením neakceptovania 
niektorých návrhov ich finančnou náročnosťou (napr. parkovacie miesta zo žulovej dlažby, prípadne 
vozovka z hladkej kamennej dlažby v prípade ulice riešenej v jednej nivelete). Poukázal taktiež na nejasne 
popísané riešenia cyklistickej dopravy a legislatívne možnosti dopravného režimu (obytná zóna, pešia zóna, 
atď.). 
 
Ing. Anton Gábor prítomných informoval, že k finálnej verzii manuálu pravdepodobne ešte bude mať 
pripomienky Krajský pamiatkový úrad. Písomné stanovisko KPÚ zatiaľ mestská časť nemá k dispozícii. 
Podľa predsedu komisie by pripomienky KPÚ mali byť súčasťou celkovej odbornej diskusie pred 
predložením definitívnej verzie manuálu. 
 

Uznesenie č. 19/2018: 

a) Komisia pre dopravu žiada zorganizovať prezentáciu materiálu za účasti Krajského pamiatkového úradu. 

Hlasovanie:    prítomní: 6    za: 6    proti: 0    zdržal sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 

 
b) Komisia pre dopravu žiada zorganizovať pred finalizáciou materiálu odborné stretnutie na dorokovanie 
koncepčných pripomienok s Útvarom hlavnej architektky hlavného mesta. 

Hlasovanie:    prítomní: 6    za: 6    proti: 0    zdržal sa: 0 

Uznesenie bolo prijaté. 
 
 
K bodu 3: 
Najbližšie plánované a prebiehajúce rekonštrukcie miestnych komunikácií v BA-Starom Meste 

• Hlboká cesta (2. etapa rekonštrukcie) 
• ulica Na Kalvárii 
• Holubyho ulica 
• Senická ulica – Západný rad 
• Blumentálska ulica 

 
Projekty predstavil Ing. Lukáš Kamenistý, referát investičných činností. 
 
Ing. František Brliť vyjadril kritiku spôsobu rekonštrukcie chodníkov na Senickej ulici. Niveleta chodníkov 
nie je rovnaká, na viacerých miestach pri vjazdoch dochádza k nevhodnému priečnemu sklonu chodníkov, až 
do výšky sklonu 18%. Ing. Brliť navrhol v priebehu rekonštrukcie technické riešenie so zachovaním nivelety 
chodníkov a osadením sklopených obrubníkov, resp. dlaždíc v mieste vjazdov. Podľa Ing. Kamenistého si 
správca komunikácie tento návrh neosvojil a zrealizovanú rekonštrukciu chodníkov pokladá za adekvátnu. 



Mestská časť pôvodne plánovala opraviť len asfaltový kryt vozovky, až počas rekonštrukcie padlo 
rozhodnutie opraviť aj obrubníky a chodník. Podľa miestnej poslankyne Ing. Barbory Oráčovej vyjadrili 
obyvatelia spokojnosť s rekonštrukciou Senickej. Podľa predsedu komisie je dôležité, aby začiatku 
rekonštrukcie konkrétnej komunikácie predchádzalo jasné zadanie a aby boli vopred zrejmé detaily riešenia 
obrubníkov, vjazdov, atď. Počet sťažností alebo pochvál od obyvateľov sám o sebe nevypovedá o odbornosti 
zvolených riešení a kvalite realizácie. Prítomní členovia komisie sa dohodli, že v prípade záujmu absolvujú 
individuálne miestnu obhliadku. 
 
Prítomní ďalej diskutovali o rekonštrukcii Hlbokej ulice, kde dochádza k stavebnému zúženiu chodníka 
popri Ministerstve zahraničných vecí na 1,5 m a vybudovaniu kolmých parkovacích miest s betónovým 
podkladom. Taktiež opätovne dochádza k odstráneniu prídlažby. Ing. Kamenistý reagoval, že vedenie 
mestskej časti pokladá zúženie chodníka a zachovanie kolmých parkovacích miest za vhodný kompromis 
v danej lokalite, pričom budú osadné navádzače kolies, aby autá nevyčnievali hlbšie do priestoru chodníka. 
Podľa predsedu komisie je šírka chodníka ako hlavnej prístupovej trasy do danej lokality a k základnej škole 
na Hlbokej ul. od uzla SAV nedostatočná, pričom na náprotivnej strane ulice je chodník taktiež zúžený 
parkovacími miestami. 
 
Prítomní v závere diskutovali o Beskydskej ulici, kde pri úprave miestnej komunikácie v súvislosti so 
stavbou polyfunkčného objektu Premiére došlo k zúženiu chodníkov miestami až na 1,25 m, a to z dôvodu 
zachovania obojstranného parkovania a zobojsmernenia časti Beskydskej od výjazdu z polyfunkčného 
objektu po Čajakovu ulicu. Ing. Mešťaníková uviedla, že toto riešenie bolo dohodnuté v komunikácii medzi 
starostom a miestnymi obyvateľmi, pričom medzi mestskou časťou a investorom došlo k podpísaniu dohody 
o podmienkach úpravy miestnej komunikácie Beskydská. Komisia pre dopravu o tejto dohode ani 
o konkrétnom riešení dopravy na Beskydskej ul. nebola informovaná. 
 
Bez uznesenia komisie.  
 
 
K bodu 4: 
Informácia o projekte rezidenčného parkovania 
 

Informáciu predložila Ing. Janka Mešťaníková, poverená riadením oddelenia dopravy. 
 
Na komunikáciách Kýčerského, Poľná, Moskovská, Justičná, Lermontovova a Somolického je odsúhlasené 
dopravné značenie rezidenčného parkovania. Mestská časť prešla od pôvodného značenia (parkovacie miesta 
s vyhradením státím – zvislá dopravná značka IP 16 a vodorovné značenie V 10d) na značenie parkovacích 
pásov s regulovaným státím (značka V 17b). Na ostatných komunikáciách (napr. aktuálne spracovaný 
projekt na Červeňovej ul.) žiada magistrát hlavného mesta SR Bratislavy, aby bolo zabezpečené aj voľné 
parkovanie pre návštevníkov, v opačnom prípade cestný správny orgán neurčí príslušné dopravné značenie. 
Predseda komisie dopravy poukázal na možnosť vyčleniť časť miest na krátkodobé parkovanie s časovým 
obmedzením, čím by sa zabezpečila obrátkovosť parkovania. Samospráva zatiaľ nemôže zaviesť platené 
parkovanie, keďže na celomestskej úrovni stále nebola prijatá parkovacia politika. 
 
Zástupcovia verejnosti poukázali na problémové parkovanie v okolí Vlčkovej ulice, ktorá sa nachádza 
v blízkosti Hlavnej stanice a parkujú tam dlhodobo aj obyvatelia dochádzajúci do Bratislavy. Predmetom 
diskusie bola taktiež dopravná situácia na Žižkovej ulici, kde mestská časť zriadila jednosmernú premávku 
a vyčlenila tak na komunikácii voľné parkovacie miesta, ktoré využívajú prevažne zamestnanci pracujúci 
v River Parku. Podľa názoru prítomných obyvateľov tak dochádza k zbytočnému zaťažovaniu Žižkovej 
dochádzajúcimi zamestnancami. Prítomní diskutovali o možnosti vrátiť režim obojsmernej premávky bez 
parkovania alebo o vyhradení vzniknutých parkovacích miest len pre rezidentov. 
 

Uznesenie č. 20/2018: 

a) Komisia pre dopravu odporúča preznačiť voľné parkovacie miesta na Žižkovej ulici v úseku od Nábrežia 
arm. gen. Ludvíka Svobodu po Mikulášsky cintorín na rezidenčné. 

Hlasovanie:    prítomní: 6    za: 1    proti: 0    zdržal sa: 5 



Uznesenie nebolo prijaté. 

b) Komisia pre dopravu odporúča zaradiť komplexnú rekonštrukciu komunikácie na Žižkovej ulici do plánu 
opráv a rekonštrukcií na nasledujúce obdobie. 

Hlasovanie: prítomní: 6 za: 5 proti: O zdržal sa: 1 

Uznesenie bolo prijaté. 

K bodu S: 
Rôzne 

• Rušenie nočného pokoja na Podhradí, pitie mladistvých 

Diskusiu uviedol Mgr. Vladimír Palko, člen komisie pre dopravu. 

Martin Fabian, zástupca veliteľa Mestskej polície Bratislava 1 uviedol, že mestská polícia v spolupráci 
s Policajným zborom v priebehu leta opakovane vykonala kontrolné akcie v lokalitách Podhradie, Námestie 
SNP, Obchodná a Kollárovo námestie. Prebehlo spolu osem akcií. Boli udelené blokové pokuty v prípade 
konzumácie alkoholu na verejných priestranstvách a taktiež prebehli kontroly protokolov o vykonaní meraní 
hlučnosti v prevádzkarniach. Voči niekoľkým prevádzkarniam vedie mestská časť správne konania. 

• Parkovanie na Búdkovej ulici 

Miestna poslankyňa Ing. Barbora Oráčová otvorila diskusiu o dopravnej situácii na Búdkovej ulici, kde 
hlavné mesto osadilo dopravné značenie B 34 „Zákaz zastavenia" na viacerých úsekoch od konečnej MHD 
Búdková po Lovinského ul. Bc. Ivan Bútora, Ing. Jana Španková a Ing. Janka Mešťaníková informovali 
prítomných, že dopravné značenie bolo osadené na podnet Dopravného podniku Bratislava z dôvodu 
vznikajúcich komplikácií pri obojsmernej premávke trolejbusovej MHD a parkovaní vozidiel na chodníkoch 
a vozovke. Šírkové pomery Búdkovej ulice neumožňujú zachovať potrebnú šírku chodníkov, parkovanie aj 
obojsmernú premávku. Mestská časť nebola o zvolenom riešení vopred dostatočne informovaná. Predseda 
komisie sa vyslovil za nahradenie jednotlivých značiek zákazu zastavenia zónou so státím len na 
vyznačených miestach, pričom zastavenie by na vybraných úsekoch malo byť možné. Obyvatelia domov 
Búdková 10, 12 a 14 žiadali listom hlavné mesto o odstránenie zákazu zastavenia na úseku medzi 
Majakovského a Dolnou ulicou. Podľa predsedu komisie mala byť značka B 34 v zmysle projektu 
organizácie dopravy určeného cestným správnym orgánom osadená aj na úseku od zastávky MHD Búdková 
po Majakovského ul. 

• Zobojsmernenie Novosvetskej ulice v úseku Na štyridsiatku - Pažického 

Obyvatelia ulice Na štyridsiatku predložili miestnemu úradu návrh na zobojsmernenie Novosvetskej v časti 
Na štyridsiatku - Pažického, čím by sa zlepšil prístup od Starej Vinárskej a Pažického. Členovia komisie 
v tejto súvislosti diskutovali o pravdepodobnom zvýšení tranzitu cez Novosvetskú v dôsledku 
nedodržiavania značky „Prejazd zakázaný". Členovia komisie odporučili vykonať miestnu obhliadku, 
komisia sa k téme vráti na najbližšom rokovaní. 

Predseda komisie ukončil rokovanie a poďakoval všetkým prítomným za účasť. 

-'-~ predseda Komisie pre dopravu, 
Bc. Ivan Bútora 

manažment verejnej správy a verejný poriadok 



Zapisovateľ: Ing. Helena Zubčáková, telefón: 02/59 246 291 
e-mail: helena.zubcakova@staremesto.sk 
 
Rozdeľovník: 

1. Mgr. Radoslav Števčík 
2. Bc. Ivan Bútora 
3. Ing. Jana Španková 
4. Ing. arch. Ľubomír Boháč 
5. Ing. Martin Borguľa 
6. Ing. Miroslav Kollár, MHA  
7. Mgr. PaedDr. Barbora Oráčová, PhD. 
8. Mgr. Vladimír Palko  
9. Mgr. art. Veronika Remišová, M.A. ArtD. 
10. Ing. Kristián Straka 
11. Ing. Tomáš Ziegler 
12. Ing. Oliver Paradeiser 
13. JUDr. Iveta Hahnová 
14. Ing. Paulína Schmidtová 
15. Ing. Janka Mešťaníková 
16. Michaela Boudová 
17. Ing. Zuzana Rafajdusová 
18. Ing. Tatiana Tomášková 
19. JUDr. Jana Revayová 
20. Ing. Lukáš Kamenistý 
21. Ing. Martina Majorošová 
22. Martin Fabian 

 


